Префікси: роз-, без-; з-/с-; від-, під-, між-; ВИ-.
1. роз-, без-:

Пишемо завжди! з з: 


безкрилий, безтактний, безсилий, безкраїй, безлюдний, розбитий, розмальований, рознесений, розгніваний.

2. З- / С-:
с- пишеться лише перед глухими приголосними: к, ф, п, т, х: скласти, 
створити, списати, схилити, сфотографувати.
! Підказка (nápověda). Запамятайте фразу: Кафе «Птах» (Kavárna Pták ). 
з- пишеться перед усіма іншими буквами: зцілення, зніяковіти, загітувати. 
3. від-, під-, Між-:

Пишемо завжди! з і. 

На стику морфем відбувається подвоєння: піддати

відзначити, відчинити, віднести, підкинути, підбадьорити, піддати, міжбрів'я, 
міжпланетний, міжміський, міжцеховий, міжнародний.
4. ВИ-:



Пишемо завжди! з и  
· Вказує на напрям дії зсередини назовні (směr děje zevnitř ven): вибути, виділити, виїхати, вилетіти, винести, вивезти, 
· А також має значення завершеності дії: вичитати, вивчити, вигадати, вирішити.
5. Варіанти префіксів: 

1) Для милозвучності перед коренем слова, що починається двома приголосними звуками, після префіксів роз-, під-, від-, з- з’являється голосний звук [і]: 
розі-, піді-, віді-, зі- (ізі-): 
розірвати, розігнати, підібрати, відімкнути, відіпрати, зіставити, зібгати,  зігнути. 
2) зі- вживається теж у словах із коренем, перший склад якого становить звукосполучення: губний + й: зів’ялий, зім’яти, зіп’ястися (і сп’ястися) тощо..
3) У деяких словах префікс зі- чергується із зо-: зігрівати й зогрівати, зімлівати й зомлівати, зіпрівати й зопрівати, зітліти й зотліти 
